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Moji utisci sa Finalnog turnira FIVB 2014 World Club Championship – Women  

 
  
  
  
Poštovani prijatelјi, 

Učestvovao sam po prvi put na FIVB World Club Championship – Women koji je drugi put 
zaredom održan u Cirihu. Bilo je to moje prvo susretanje sa takmičenjem, na kome su 
prisutni sudijski delegati! I moram odmah da primetim, da se svim snagama nastoji, da se 
odbojkaška saznanja i shvatanja zajedničkim radom u budućnosti što više ujednače. 

Od sada će se u celom svetu koristiti e-learning system, koji je najpre ustanovlјen u 
Evropi. Predsednik sudijskog žirija u Cirihu bio je gospodin Hasan iz Egipta. Član 
Sudijskog potkomiteta gospodin Rek. Na zajedničkim klinikama radilo se uz aktivno 
učešće, svih sudija, raspravlјalo o pravilima, instrukcijama, uz pomoć video klipova, 
razmenjivala mišlјenja i iskustva. Pomalo drugačiji pristup, po meni dobar, od svih ranijih 
takmičenja na kojima sam učestvovao. 

Na turniru su testirane dve nove modifikacije sudijskog i “igračkog” posla: 

-sistem igre sa pet lopti, bez rezervne. Mislim da je to bio pun pogodak, zaista nije dolazilo 
da nesporazuma oko dodavanja lopte, ni najmanje. 

-drugi sudija nije bio u obavezi da sledi sudijske znake koje pokazuje prvi sudija! Sve što 
dosudi drugi sudija pokazivao je po starom aktuelnom sistem! Mala konfuzija u početku 
moram priznati (kuda sa rukama?), ali brzo sam se navikao. Moram priznati da taj 
vremenski period sleđenja sudijskih znakova prvog sudije, sada se uspešno koristi kod 
komunikacije sa zapisnikom, kod kontrole klupa i prostora za zagrevanje. 

Korišćen je Vokero ear-phone system. Radi se stalno na modifikacijama, tako da sam 
mišlјenja da će brzo sistem na svim takmičenjima zaživeti. 

Na turniru je bilo delegirano četvoro sudija iz Evrope i po jedna koleginica iz Južne 
Amerike i Azije. 
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Ja sam bio delegiran na tri utakmice. Dva puta kao drugi sudija, i kao prvi sudija na jednu 
od dve polufinalne utakmice. Specijalnih instrukcija nema, jednostavno akcenat je bio na 
zajedničkom radu (razgovorima, čak smo pre dobijanja ocena, sami popunjavali formular 
za ocene, i skupa upoređivali). 

Puno se govori o novinama i modifikacijama. Sigurno je (o tome smo već imali priliku da 
se informišemo) da će pravila igre vrlo brzo pretrpeti određene korekcije. Saveti svim 
sudijama su da se što više usavršavaju putem e-learning sistema. Sve novine, nove 
instrukcije biće kroz sistem predstavlјene i objedinjene. 

 

 

 

 


